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Mikaela Hallstedt tar 

över som ordförande
Det skulle dröja över 50 år, 
men nu skriver vi 2023 och 
SHF har fått sin första kvinna 
på ordförandeposten!
 
Mikaela Hallstedt bor på en 
hästgård i Dals Rostock, Dals- 
land. Hon har växt upp med 
hästar och ardenneruppföd-
ning och har i dag fyra kör-
ponnyer och två ridhästar. 

– Jag har tidigare tävlat i 
brukskörning på SM-nivå i tio 
år. Målet med ponnyerna är 
fyrspanns-körning medan rid-
hästarna används till hobby-
ridning och långritter.

Mikaela försörjer sig som hov-
slagare. Hon har tidigare jobbat 
inom restaurang som kock/
servitris, men tröttnade på det.

 – Jag har också rest en hel 
del innan jag landade i att jag 
ville jobba med hästar och ut-
bildade mig till hovslagare på 
Sveriges hovslagarskola i Skara.

Hon säger om sig själv att 
hon är jordnära, organiserad 
och arbetsam. Sin företrädare, 
Mats Holmstedt, beskriver 
hon som en ”fantastisk och 
energisk ordförande”. 

– Jag tackar Mats för hans 
sex år på ordförandeposten!

Själv ser hon fram emot sam-
tal med medlemmar ”så att vi 
tillsammans kan fortsätta ut-
veckla föreningen och jobba 
med det som är viktigt för er”!

– För mig är det viktigt med 
en nära kontakt med Sveriges 
utbildningsplatser, fortsatt ar-
bete med medlemsnytta, kol-
legial sammanhållning och vår 
arbetsmiljö, säger Mikaela.

Så blev jag vald till ord-
förande. Ett så hedervärt 

uppdrag. Tack! Jag är full av 
tillförsikt och kommer att 
anstränga mig för att leva upp 
till förtroendet.

Årsmötet på Solvalla i april 
!öt på bra. Vi hade många 
besökare, hela 225 anmälda.

Mark Trussler från Storbri-
tannien var en uppskattad och 
pedagogisk föreläsare som 
bland annat visade slowmo-
tion"lmer tagna före och e#er 
skoning.

E#er årsmötet har vi även 
klarat av arrangemanget kring 
SM som hölls 3-6 juni. (Läs 
mer om SM på sista sidan.) 
Tävlingarna innebär väldigt 
mycket jobb i form av för-
beredelser men resultatet blev 
fantastiska tävlingsdagar med 
otroligt skickliga hovslagare.
Tack till alla er som deltog! Jag 
ser redan fram emot nästa SM.

Mina medarbetare i styrelsen 
är ett härligt gäng som är 
riktigt arbetsamma och vi ser 
fram emot att "nnas här för er 
medlemmar. 

Tveka inte att höra av er till 
mig eller någon annan 
styrelseledamot med era 
tankar och ideér. Vi lyssnar 
gärna!

Till sist vill jag önska er en 
underbar 
sommar! 

Ta hand om er!

Mikaela 
Hallstedt 

Ordförande

Kontakta mig 

gärna – jag 

är här för er!

Ordförande har ordet

Hela styrelsen och kontaktuppgifter hittar du på hemsidan  

Ny i styrelsen: Vem är du och  
hur ser du på ditt styrelseuppdrag?

Thomas 
Sundqvist
54 år
Påläng, 
Norrbotten 

Jag började 
sko 1990 som 

lärling hos Bengt Enberg i 

Påläng, med Norrbotten som 

arbetsfält. 

Jag och min fru har haft 

småskalig uppfödning av 

nordsvensk brukshäst och 

connemara. Jag har jobbat 

heltid som hovslagare sen 

1990. 

Jag brinner för arbetsmiljön. 

Utbildning är jätteviktigt men 

jag tycker föreningen har 

glömt bort att verka även för 

en bra arbetsmiljö för 

hovslagarna. Många 

hovslagare mår inte så bra. 

De utbildar sig men slutar 

efter några år. Det är något  

i vårt yrke som gör att folk 

väljer att lämna det. 

ÖVERLÄMNING.  Mats Holmstedt tog över ordförandeklubban i 

september 2017. Nu tar Mikaela Hallstedt över ansvaret.



UTBILDNING. Till hösten kom-
mer ett nytt EU-krav gällande 
lim. 

Kravet träder i kra# från och 
med 24 augusti i år och inne-
bär att alla som jobbar med 
tvåkomponents uretanlim 
måste ha ett certi"kat för att 
få jobba med dessa lim.  

Du kan kostnadsfritt få ut-
bildningen som behövs samt 
certi"katet. Kursen och exa-
men tar bara 30 minuter.

Tidigare har alla medlem-
mar som uppgett en mejl-
adress fått en länk där man 
gratis kan gå utbildningen 
och ta examen.

Har du missat att gå kursen 
och vill ha länken skickad till 
dig? Kontakta i så fall kansliet: 
kansliet@ 
hovslagareforeningen.se

så mejlar vi den!

Tips från SHF:s paneldebatt på årsmötet

Gratis kurs 

för att få 

LÄTT GÖRA RÄTT. Är du trött på 
att alltid få veterinärens re-
kommendationer muntligt 
via hästägaren? 

O#a har hästägaren svårt att 
förstå vad veterinären vill upp-
nå och det är ibland svårt att 
ens riktigt veta vilken diagnos 
veterinären ställt. Samtidigt är 
du själv alltid ansvarig för vad 
du gör. Det går inte att säga att 
jobbet begärdes av veteri-
nären om det sedan visar sig 
att något blev fel.

För att undvika detta "nns 
det en blankett som all djurhäl-
sopersonal kan använda om 
man måste remittera en häst till 
någon annan inom djurhälso-
personalen.

 Blanketten hittar du på 
föreningens hemsida under 
rubriken Dokument. Skriv ut 
eller spara ner den i din laptop 
så du direkt kan skicka den till 
kliniken om du måste remit-
tera.

Blankett att 

använda  

vid remisser

Så kan kåren möta barfotaverkarnas framfart

Ser du några problem med barfotaverkare i ditt område och vad har du för tankar kring trenden med barfotaverkare?  

Annika Forsell 
Umeå, 
Västerbotten
– Jag har inte 

märkt av några 

problem än. Vi 

har brist på 

hovslagare. 

Jag vet att det 

barfotaverkare 

som folk 

brukar 

rekommendera 

men jag har 

inte hört nåt 

särskilt om 

dem. Jag vet 

en kund till mig 

som tidigare 

en ”hovspe-

cialist” från 

södra Sverige.

Matilda 
Josefsson 
Osby, Skåne
– Vi hovslagare 

måste vara 

tydliga med att 

vi kan verka. 

Ungefär hälften 

av hästarna jag 

har går barfota 

så dem verkar 

jag bara. Jag 

tycker att det 

här med 

barfotaverkare 

har hajpats 

upp. Generellt  

har de väldigt 

svårt för 

balansering. 

De tror att de 

kan men det 

kan de inte. 

Carolina Grudin 
Mora, Dalarna
– Problem och 

problem… En 

del verkar ju 

fånghästar och 

det trodde jag 

bara godkända 

göra, men det 

på årsmötet att 

det får barfota-

verkare visst 

göra. Jag har 

tre kunder som 

bytt till barfota-

verkare men 

som sen har 

kommit tillbaka 

till mig. Här i 

Mora är det stor 

brist på hov-

gärna hit!

Sara Jakobsson
Kimstad, 
Östergötland
– Hade du frågat 

mig för en 

månad sen hade 

jag inte sett 

några problem. 

Men nyligen 

hade jag en 25-

årig häst där de 

verkat bort all 

hovvägg, som 

stapplade fram 

på sulorna. jag 

nästan grät när 

jag åkte därifrån. 

Ägaren förstod 

inte varför 

hästen hade 

ont. Men 

förutom den har 

jag personligen 

inte stött på 

något problem.

Johnny Norring,  
Valbo 
Gästrikland
– Det har varit 

lugnt i många år 

men nu har det 

börjat igen.

Jag jobbar på 

klinik så jag ser 

hästarna. De 

verkar ner bär-

randen för en-

ligt dem ska 

hästen gå på 

sulan. Jag blir 

rätt upprörd och 

jag lägger ett 

stort ansvar på 

hästägarna, 

som inte förstår 

att det är de 

som har ansvar 

för sitt djur. Det 

är synd om 

hästarna.

Håkan Eriksson 
Älvängen, 
Västergötland
– Vi får in hästar 

med ömma 

hovar på 

kliniken där jag 

arbetar. De som 

använder de här 

barfotaverkarna 

är ofta sånadär 

antivaxare och 

foliehattar. 

Ägarna förstår 

inte att hästar-

na har så ont 

förrän vi be-

dövar bort 

hovarna. 

John Forbord 
Ankarsvik, 
Medelpad
– Problemet är 

uppe. En del 

hästägare har 

en ideologi att 

det ska vara så 

naturligt som 

möjligt med 

hästen. Men 

man blir inte 

specialist på att 

verka hovar på 

några helger. Vi 

måste bli bättre 

på att berätta 

vad vi har för 

kompetens i 

förhållande till 

barfotaverkarna. 

Där har vi varit 

fruktansvärt 

dåliga. 

Jacqueline Phil 
Blåsmark, 
Norrbotten 
– Vi har inte 

jättemånga här i 

Norrbotten. Vi 

har några och 

det är många 

kunder som 

frågar. Vill de 

testa att ha 

hästen barfota 

så är det inget 

problem för 

mig. Jag förklar-

ar mycket för 

mina kunder 

om skillnaden 

mellan utbild-

ade och god-

kända hovslag-

are och såna 

som bara är ute 

och skor och 

verkar. 

Sanna Möller 
Växjö, Småland
– En barfota-

verkare har 

och den som är 

kvar är ganska 

vettig. Jag 

tycker inte att 

problemet är att 

de tar våra 

kunder utan 

problemet är för 

hästen som 

kanske inte får 

det den behö-

ver. Det har varit 

några fånghä-

star och limskor 

som gett bölder 

som inte varit 

bra, men det 

hovslagare som 

inte är felfria.

Isabelle Mag-
nusson, Gråbo, 
Västergötland
–

del barftaverk-

are, speciellt i 

forumen på 

facebook, som 

har en ganska 

skev bild av oss 

hovslagare. Vi 

går i tre år och 

lär oss verka 

hästar, men det 

verkar en del av 

dem inte förstå. 

Det känns 

tråkigt att det 

blir ett sånt 

hovslagarhat  

i vissa fall. Vi 

jobbar ju för 

samma sak,  

hästarnas 

välmående.

Mikael Hed-
berg, Hallsta-
hammar, 
Västmanland
– Här där jag 

är verksam ser 

jag inga direkta 

problem med 

barfotaverkare. 

Jag hade en 

häst för ett par 

år sedan där 

ägaren ville ha 

på skor för det 

var halt. Det 

fanns knappt 

något att spika 

i för allt horn 

var bortraspat. 

en sko och sen 

hörde jag 

aldrig mer 

något ifrån den 

kunden.

Tommy 
Arvidsson 
Falköping, 
Västergötland
– Jag vet att vi 

har någon här i 

närheten som 

håller på. Jag 

har hört att en 

del tycker att 

det har 

försvunnit 

kunder men 

det är inget jag 

märkt av. Jag 

vet att de har 

pratat på 

klinikerna om 

att de har fått 

in hästar som 

inte varit i 

något vidare 

skick.

Debora Linnér
Uppsala, 
Uppland
– Helt ärligt har 

det inte varit 

ett problem för 

mig. Men man 

läser en del i 

sociala medier 

där folk lägger 

upp bilder på 

till exempel 

hovar som är 

verkade för 

hårt. Jag skor 

mycket 

sporthästar 

och så som de 

rids så funkar 

det inte att ha 

dem barfota. 

Sen har jag en 

del unghästar 

och de går ju 

förstås barfota.

Henrik Ny 
Fjällbacka, 
Bohuslän
– En del kunder 

verkar tro att vi 

inte kan verka. 

Jag har två 

kunder som bytt 

till barfotaver-

kare, men jag 

tänker att det 

löser sig själv 

när de börjar 

rida seriöst. Då 

behöver de nog 

skor och då 

kommer de till-

baka. Förr sa 

man att hästar-

na var öm-

fotade, nu heter 

det att de ”är 

försiktiga och 

känner sig för”.

För en del kunder verkar det 
enkelt: Ska hästen vara skodd 
ska jag ha en hovslagare, ska 
den vara barfota så ska det 
vara en barfotaverkare.

På årsmötet på Solvalla 
hölls en paneldebatt om 
barfotaverkare. Debatten 

leddes av Mikael Westberg och 
grundfrågorna var: Vem ska 
verka hästarna och hur ska vi 
bemöta barfotaverkarna? 

Många goda tankar lu#ades. 
Här följer ett axplock:

 Tala om för kunderna 
vilken utbildning hovslagare 
har, tre år i stället för bara 
någon helgkurs. Tala om att 
hovslagare är hovvårdare/hov-
vårdsspecialister. Skriv på er 
hemsida att ni är hovvårdsspe-
cialister!

 Ta de kunder som vill ha 
sina hästar barfota på allvar. 
Spara hovmaterial och åk och 
verka o#are.

 Ha ett pris för ”verkning 

för barfotagång” i prislistan så 
visar man att det är det vi håller 
på med.

 Barfotaverkarna är duktiga 
på sociala medier. Vi borde bli 
bättre på att visa vad vi gör och 
att visa att vi kan barfotaverk-
ning och hur bra det kan bli. 

 Ridsport och Hippson når 
hästägarna. Där borde vi ha in 
artiklar om att vi kan, och att 
vi vet att en häst kan gå barfota 
baserat på de här faktorerna 
och ser den ut att ha förutsätt-
ningarna för det så kan vi ta av 
skorna. Vi kan barfota och vi 
är mycket villiga att testa det.

 När man marknadsför sig 
som hovslagare kan man skri-
va i stället för skoning: Hel-
skoning: Hovvård på fyra hov-
ar och påspikning av beslag. 
Halvskoning: Hovvård på fyra 
hovar, påspikning av beslag på 
två hovar. Verkning: Hovvård 
på fyra hovar utan påspikning 
av beslag. Alltså:  Hovvård, och 
om det behövs: Ett slitskydd.

 Vi jobbar med hästen men 
vi behöver jobba mer med 
kunden. I andra yrken lär man 
sig att tala med sina patienter. 
Förklara för kunden vad verk-
ningen kommer att innebära.

 Hovslagare måste bli lika 
duktiga som barfotaverkare på 
att lägga ut i sociala medier. Vi 
ska trycka på utbildningen. 
Det är i marknadsföringen vi 
fallerar. Det handlar inte om 
att vi behöver kunderna, det 
handlar om att vi behöver 
synas.

 Om kunden säger att bar-
fotaverkaren säger att hästen 
måste ha en rund hov så be-
möt såhär: Men det beror ju på 
hur den ser ut i balanseringen, 

hur ser kroppen ut, hur rör sig 
hästen, allt det där. Då visar vi 
att vi har kompetensen.

 Vi bör lägga ut bilder på 
när vi har gjort en snygg 
verkning och inte bara när vi 
nitat snyggt.

 Barfotarörelsen har ansökt 
hos MYH om att starta en ut-
bildning. Får de igenom en ut-
bildning på YH blir de plötsligt 
legitima.

 Om man ser att sömskallen 
knappt är sliten så kan man ju 
föreslå för kunden att den ska 
prova att ha hästen barfota. De 
kanske bara rider i skogen. 

 SHF, skriv ihop ett infor-
mationsblad till hästägare: Det 
här behövs för att din häst ska 
kunna gå barfota. I de här fall-
en kan hästen gå barfota, i de 
här fallen inte.

 Sedan !era utbildade hov-
slagare !yttat till Växjötrakten 
har kunderna valt att använda 
sig av utbildad hovslagare istäl-
let för en av de barfotaverkare 
som tidigare funnits att tillgå. 
Sanna Möller och hennes kol-

legor har framgångsrikt utbil-
dat hästägare i området, bland 
annat via sociala medier, vilket 
gjort att barfotaverkaren fått 
!ytta på grund av kundbrist.

 Om hästen får ont, be kun-
den anmäla barfotaverkaren!

 Jag tror att vi har skapat 
barfotaverkarna för att vi har 
nonchalerat vikten av en verk-
ning. Jag har så o#a hört att 
”det är bara en verkning. Vi 

rundar av den lite vid tån.” Sen 
kommer en barfotaverkare 
som inför kunden uppfattas 
som kunnig, påläst och behand-
lar hästen och tar det på allvar, 
förklarar vad den gör. Vi måste 
värdera vårt jobb bättre.

 Barfotaverkare är duktiga 
på att framstå som om de är 
väldigt kunniga. Det är viktigt 
att vi är kompetenta och för-
klarar vad det är vi gör. Det 

måste "nnas en anledning till 
att hovslagare tappar hästar till 
den här rörelsen.

 Vi måste exponera oss, tala 
om för hästägare vad vi gör, in-
formera och utbilda kunderna.

 Jag tror vi ska ha kommu-
nikation med försäkringsbo-
lag. Det är de som sitter på 
pengarna i slutändan.

 Är det på brist på hovsla-
gare som gör att barfota tar 
mark?

 På hemsidan "nns Svensk 
standardskoning. Det kanske 
ska "nnas med en punkt om 
”såhär ser det ut när vi verkar”.

 Få igång forskning om sko 
kontra to$or/boots. Hur 
påverkar det gången? Svårt att 
bemöta när det inte "nns forsk-
ning på det.

 Vi har lagt alldeles för 
mycket tid på att tjafsa med-
varandra. Hovslagarna bör 
kunna enas och åka ut till rid-
skolorna och prata om hov-
vård så att de som är och blir 
våra kunder vet vad vi gör, hur 
vi gör och varför vi gör det.

Vi måste berätta 
för kunderna vad 

vi gör och visa att vi 
har kompetensen!

MARKNADSFÖRING.  Sanna Möller lägger ofta ut bilder på sitt 

Instagramkonto, där hon beskriver vad hon gör och varför, eller när 

hon varit på utbildningar eller clinics. 



Grattis Sandsten Atlason  

– Svensk Mästare 2023

SVENSK MÄSTARE 2023.  Johannes Sandsten Atlason (t.v.) tog hem 

titeln Svensk Mästare 2023. Tvåa blev Per Nilsson och på tredje 

plats kom Tobias Nilsson. Med på bilden är också Ricard Stahre, 

Mikaela Hallstedt och domare Vincent Lamaille.  

Ny chans  

att gå SHF:s  

fortbildning

FORTBILDNINGEN. Nu står det 
klart att det blir en ny 
omgång av fortbildningen, 
med start av Block 1 den  
20–22 oktober. Kursledare 
blir leg vet Ove Wattle och 
till sin hjälp har han 
hovslagarmästare och 
AWCF Henrik Jansson. 
Information om fortbild-
ningen hittar du på hem-
sidan under !iken 
utbildning. Block 1 är 
obligatorisk som första 
block men däre#er kan du 
gå blocken i vilken ordning 
du vill. För att gå fortbild-
ningen behöver du ha varit 
yrkesverksam i minst två år.

Är du intresserad av att 
vara med från start så tveka 
inte att höra av dig till 
kansliet via mejl: kansliet@

hovslagareforeningen.se

Examen
För dem som har gått 
samtliga 7 block blir det 
examen den 24-26 augusti. 
Den 25:e är det teoriprov. 
De praktiska proven görs 
antingen den 24:e eller den 
26:e.

Har du rätt 

kompetens  

i sök-listan?
U, G, F, J, OCH M. I listan Sök 

hovslagare på föreningens 

hovslagare en kompetens-

förteckning. Gå gärna in där 

och se efter om uppgifterna 

stämmer. Har du vidareutbil-

dat dig och behöver 

uppdatera i förteckningen 

med en bokstav eller två?  

eller gift dig och bytt efter-

namn? Hör av dig via mejl 

till kansliet så hjäper vi dig 

att uppdatera uppgifterna.

DIVISION 2.  Vinnare: Thomas Lamaille, Belgien (t.h.), 2:a Daniel 

Barkman (ej med på bild), Sverige och på tredje plats Per Algotsson, 

också Sverige (mitten t.h). Från vänster i bild domarna Vincent 

Lamaille från Belgien och Jay Tovey, FWCF, från Storbritannien.

DIVISION 3.  Nikolaj Juul (t.h), Danmark segrade. Tvåa blev Carl 

Magnusson, mitten och trea blev Hilda Tedefalk Nygren, (t.v). 

Det blev Johannes Sandsten 
Atlason som tog hem den 
ärofyllda  titeln och nu kan 
kalla sig Svensk Mästare i 
Hovslageri.

 SM hölls i år i djursjukhuset 
Evidensias ridhus på Ströms-
holm. Trots att det ligger en bit 
ifrån platsen där nationaldags-
tävlingarna hålls lockade hov-
slageriet ändå stor publik.

 SHF tackar sponsorerna på 
plats, Evidensia och Mustad, ut-
ställare Brandt’s Hästskor, samt 
de som skänkt priser: BeWe 
Horseshoes, DS Hovslageri-
produkter, Hovcompagniet, 
Brandt´s och Mustad.

Tack även till domarna Jay 
Tovey, FWCF, från Storbritan-
nien samt Vincent Lamaille från 
Belgien.  SHF tackar även  före-
dragshållarna Henrik Jansson, 
Rickard Svärd och Simon Bod-
ner, samt alla tävlande, funk-
tionärer och besökare!

Jormas Vandringspris ”Bästa 
Smed”, gick till Daniel Sahl, från 
Danmark.

Resultat:
Svensk Mästare 2023: 
Johannes Sandsten Atlason

2: a plats Per Nilsson

3:e plats Tobias Nilsson

Division 1, Open
1. Daniel Sahl, Danmark

2. Jean-Julien Remy, Belgien

3. Johannes Sandsten Atlason

Division 2
1. Thomas Lamaille, Belgien

2. Daniel Barkman, Sverige

3. Per Algotsson, Sverige

Division 3
1. Nikolaj Juul, Danmark

2. Carl Magnusson, Sverige

3. Hilda Tedefalk Nygren, Sverige

Ardennerklass
Vinnare Svenska Landslaget:

Per Nilsson, Tobias Nilsson, 

Johannes Sandsten Atlason  

och Martin Bruks


